
Zápisnica 
 

z online zasadnutia Komisie pre kultúru a kreatívny priemysel pri Mestskom zastupiteľstve v Nitre 
zo dňa 14.4.2021 

 
- Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Mgr. art. Marián Tesák, Mgr. Daniel Balko, Pavol Obertáš, Darina 

Kárová, PhDr. Peter Bednár, CSc., ThDr. Tibor Ujlacký, PhD. 
- Ospravedlnení: PhDr. Ján Vančo, PhD., Mgr. Dominik Hollý, Ing. Tomáš Jursa 
- Neospravedlnení:  
- Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Mgr. Lenka Sovičová, referentka pre 

kultúru, Mgr. Iveta Žitňanová, referentka pre pamätihodnosti 
 
PROGRAM: 

1. Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 
2. Návrh na reštaurovanie 2021 
3. Návrh akčného plánu na roky 2021-2022 
4. Výzva na predloženie kandidatúry „Kreatívne mestá UNESCO“ 
5. Informatívna správa - Pomenovanie nového mosta (cyklolávky) 
6. Podujatia v roku 2021 
7. Diskusia 
8. Rôzne  
9. Záver 

 
 
K bodu č.1.: 
p. Král otvoril zasadnutie komisie. Skonštatoval, že komisia je uznášaniaschopná. 
 
 
K bodu č.2.: 
Návrh na reštaurovanie 2021 
p. Bojdová predstavila materiál komisii. Pripomenula, že na opravu pamiatok a umeleckých artefaktov je 
z rozpočtu vyčlenených 49.000,-€. Osobne by bola rada, kebyže sa bude realizovať obnova 
Cyrilometodského námestia, ktoré sa v žalostnom stave. 
p. Žitňanová doplnila, že v materiáli sú zakomponované len pamätihodnosti v majetku mesta Nitry, nie je 
tam ani jedna národná kultúrna pamiatka. Spomenula opravu súsošia Protest proti vojne od 
akademického sochára Tibora Bartfaya osadeného v Mestskom parku na Sihoti v celkovej sume 10.020-€. 
Spomenula obhliadku sôch na Cyrilometodskom námestí s Krajským pamiatkovým úradom. 13 sôch je z 
epoxidu, KPÚ navrhuje, aby sa vymodelovali nové sochy – nové kópie z umelého kameňa na 
organokremičitanovej materiálovej báze. 
p. Bednár uvažoval, že by možno bolo dobré rozdeliť alternáciu na tri roky. 
p. Žitňanová odpovedala, že sochy budú opravovať postupne, vždy bude chýbať len jedna socha. 
p. Bojdová navrhuje ísť v súlade s PHSR. 
p. Král sa prikláňa k myšlienke etapizácie, v roku 2021 by sa teda opravili dve sochy a postupne by sa v 
ďalších rokoch pristupovalo k oprave ďalších sôch. 
p. Kárová sa spýtala, že keď sa oprava sôch na Cyrilometodskom námestí rozvrhne do piatich rokov, 
oprava čoho sa potom posunie. 
p. Bojdová odpovedala, že databáza pamätihodností je široká, rovnako ako ich počet, ktorý je potrebné 
opraviť. 



p. Obertáš sa spýtal, prečo sa neprenesú peniaze z vrátených dotácií do rozpočtu OK na opravu 
pamätihodností.  
p. Bojdová odpovedala, že končia v prebytku na centrálnom účte. 
p. Žitňanová by odporučila opraviť sochu Dievča v kvete na sídlisku Chrenová a mäkčeň na Pribinovom 
námestí.  
p. Obertáš sa spýtal, či sa na mäkčeň nevzťahuje poistka, odporúča zvážiť poistnú zmluvu. 
 
 
Uznesenie č. 8/2021 
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 14.04.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
Návrh na obnovu a reštaurovanie sôch, umeleckých diel a pamiatkového fondu v meste Nitra pre rok 
2021 
a  
 
o d p o r ú č a   
 
odboru kultúry 
reštaurovať sochy a umelecké artefakty ďalej podľa predloženého návrhu nasledovne: 
 

 súsošie Protest proti vojne, akad. sochár Tibor Bartfay /Mestský park Sihoť/ Staré mesto 
II. etapa prác plánovaná v r. 2021 – zhotovenie bronzového odliatku sochy matky, pôvodný 

stav z r. 1964 v epoxide / AZ 

 

 Sochy apoštolov s podstavcami a kríž so sochou Krista /Cyrilometodské námestie /Staré 
mesto/  
ALTERNÁCIA 2 formou etapizácie / VO 

 

 Sv. Július /Janíkovce, Dlhá ul./ pripomienka VMČ č.7/2019 / VO 
 

 Brána / trávnatá plocha pred Špecializovanou nemocnicou sv. Svorada Zobor, n.o.,  
akad.sochárka Zuzana Marciňová – Hetminská / AZ 

 

v závislosti od výšky zostatku finančných prostriedkov navrhujeme pokračovať v úprave v rozsahu 

údržby: 

 Bronzový nápis „Knieža Pribina“, akad. sochár Tibor Bartfay / pod sochou kn. Pribinu, 
  Pribinovo nám. / Horné mesto / AZ 

 

 Dievča v kvete, akad. sochár Milan Marciňa / s. Chrenová, Dlhá ul. 56  /AZ 
 

v sume do schváleného finančného limitu v rozpočtovej kapitole odboru kultúry. 



K bodu č.3.: 
Návrh akčného plánu na roky 2021-2022 
p. Bojdová predstavila Návrh akčného plánu k NK31 stratégii rozvoja kultúry a kreatívneho priemyslu na 
roky 2021-2022. Tento materiál ešte musí prejsť rokovaním Mestskej rady a Mestského zastupiteľstva. 
Akčný plan bude podkladom pre tvorbu rozpočtu. V materiáli sú už zapracované pripomienky 
participantov. 
p. Kárová poznamenala, že je potrebné stretávať sa na širších platformách kvôli zintenzívneniu 
spolupráce. “Veľkým balíkom” je kvalita verejných priestranstiev, je potrebné doplniť do tohto bodu 
zoznam odborníkov a realizátorov. 
p. Bojdová skonštatovala, že materiál je prierezový cez viacero odborov. ÚHA s OŽP riešia dodávateľa 
manuálu používania verejných priestranstiev. 
p. Tesák spomenul, Pražské studio, ktoré robí manuály verejných priestranstiev. 
p. Král doplnil, že práve mapujú mesto Nitru. 
p. Kárová trvá na tom, aby bola na výber diel verejná súťaž, ktorá bude tiež zakomponovaná v akčnom 
pláne. 
p. Král spomenul, že zo zákona sa daň z rozvoja nemôže použiť na kultúru. 
p. Bednár oponoval, že ak sa pojednáva o verejnom priestore, tam to spadá. 
p. Kárová sa spýtala, čo je revitalizácia kultúrnych zariadení. 
p. Bojdová odpovedala, že je to snaha zabezpečiť rekonštrukciu kultúrnych zariadení v majetku mesta 
Nitry. 
 
Uznesenie č. 9/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 14.04.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
Návrh akčného plánu na roky 2021-2022 
a  
 
o d p o r ú č a   
 
Mestskému zastupiteľstvu v Nitre schváliť materiál po zapracovaní pripomienok komisie. 
 
(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 0)  
 
  
K bodu č.4.: 
Výzva na predloženie kandidatúry „Kreatívne mestá UNESCO“ 
p. Kárová sa ospravedlnila a odpojila sa zo zasadnutia komisie.  
p. Bojdová predstavila materiál. Slovenská komisia pre UNESCO informovala o aktuálnej výzve na 
predloženie kandidatúr do prestížnej Siete kreatívnych miest UNESCO. Očakáva sa stanovisko komisie, či 
sa má mesto zapojiť do tejto výzvy.  
p. Obertáš sa spýtal, čo je potrebné na to splniť a čo to mesto bude stáť. 
p. Tesák skonštatoval, že podľa jeho názoru mesto momentálne nemá relevantnú možnosť uchádzať sa o 
túto výzvu a zvažovať kandidatúru do Siete kreatívnych miest UNESCO. 
 



Uznesenie č. 10/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 14.04.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
Výzvu na predloženie kandidatúry do Siete kreatívnych miest UNESCO 
a  
 
n e o d p o r ú č a   
 
kandidatúru do Siete kreatívnych miest UNESCO. 
 
(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 0)  
 
 
K bodu č.5.: 
Informatívna správa - Pomenovanie nového mosta (cyklolávky) 
p. Král predstavil materiál. 
p. Bojdová informovala, že materiál ešte ide do MR a do MZ, bolo by dobré mať aj stanovisko KKP, keďže 
tvorí aj názvy ulíc. Podotkla, že komisia zastrešená ÚHA vybrala 3 názvy, bolo by dobré, keby komisia 
neskôr jeden odporučí. Zatiaľ je toto len informácia o procese. 
 
Uznesenie č. 11/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 14.04.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
Informatívnu správu - Pomenovanie nového mosta (cyklolávky) 
a túto správu – proces vzniku 
 
b e r i e    n a    v e d o m i e   
 
(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 0)  
 
 
K bodu č.6.: 
Podujatia v roku 2021 
p. Bojdová skonštatovala, že podujatia, ktoré Mesto Nitra plánuje usporiadať v roku 2021, sú podmienené 
vývojom situácie v súvilsosti s pandémiou Covid19. Keďže sa pre pandémiu podujatia rušili, prvým 
podujatím v roku 2021 tak bude Nitra, milá Nitra 2021. Odbor kultúry už pripravuje program podujatia. 
p. Ujlacký sa pýtal, či sa zamýšľa aj usporiadanie Pribinovej Nitrawy v podhradí Nitrianskeho hradu. 
p. Balko odpovedal, že predbežne s týmto podujatím nerátajú, keďže v rámci opatrení by mohlo podujatie 
nvštíviť maximálne 500 ľudí. Počká si ale na oficiálne usmernenia ÚVZ. 
 



K bodu č.9.:  
Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. Ďalšie zasadnutie prebehne 19.4.2021 k žiadostiam 
o dotáciu. 
 
 
 
 
 
 
Zapísal: 
   Mgr. Pavol Ferčák       Ing. Erik Král 

zapisovateľ komisie                   predseda komisie  


